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REVISTA PRESEI 

 

 

 Guvernul va adopta, luni, rectificarea bugetară 

Guvernul va adopta, luni, în şedinţă, cele două proiecte de ordonanţă pentru rectificarea 

bugetului de stat şi a asigurărilor sociale de stat pe 2019, la o săptămână după ce au fost 

publicate de Ministerul Finanţelor. 

Proiectul de rectificare a bugetului statului şi cel pentru rectificarea bugetului asigurărilor sociale 

de stat pe anul 2019 au fost prezentate în primă lectură în cadrul şedinţei de Guvern de joi. 

Premierul Viorica Dăncilă a anunţat, joi, că este vorba despre o rectificare pozitivă şi că 

reducerile de bugete propuse se fac acolo unde a existat un grad scăzut de folosire a banilor 

alocaţi. Dăncilă a precizat că vor fi menţinute investiţiile în domeniile prioritare, precum 

educaţia, sănătatea şi infrastructura rutieră, precum şi măsurile de stimulare a programelor pentru 

dezvoltarea comunităţilor locale. 

Liderul de la Palatul Victoria a subliniat că implementarea proiectelor de investiţii va continua, 

precizând că a luat deja o serie de măsuri pentru impulsionarea lucrărilor. 

Consiliul Economic şi Social a avizat favorabil, în şedinţa de joi, rectificarea, au declarat pentru 

MEDIAFAX surse din cadrul consiliului. 

Ministerul Finanţelor Publice a elaborat proiectul rectificãrii bugetare cu respectarea limitei de 

2,76% a deficitului bugetar. Produsul intern brut s-a majorat la 1031 miliarde lei, faţã de 1022,5 

miliarde lei cât s-a estimat la fundamentarea bugetului pe acest an. Diminuãri au fost operate de 

la Ministerul Transporturilor (–128,8 milioane lei), Ministerul Fondurilor Europene (–681,9 

milioane lei), Ministerul pentru Mediul de afaceri, Comerţ şi Antreprenoriat (–243 milioane de 

lei), Ministerul Agriculturii şi Dezvoltãrii Rurale (–310,4 milioane de lei), Ministerul Cercetãrii 

şi Inovãrii (–369,1 milioane lei), Ministerul Educaţiei Naţionale (–1,03miliarde lei), Secretariatul 

General al Guvernului (–143,6 milioane lei). 

(Sursa: zf.ro) 
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 Ședință de Guvern, în prima zi a săptămânii: Ce acte normative ar putea fi aprobate 

STIRIPESURSE.RO vă prezintă proiectele de acte normative care vor fi incluse pe agenda 

ședinței Guvernului României din 12 august 2019 

I. PROIECTE DE ORDONANŢĂ 

1. PROIECT DE ORDONANŢĂ pentru modificarea şi completarea Ordonanței de urgenţă a 

Guvernului nr. 195/2002 privind circulația pe drumurile publice 

II. PROIECTE DE HOTĂRÂRI 

1. PROIECT DE HOTĂRÂRE pentru aprobarea măsurilor privind nivelul de siguranţă şi 

securitate în funcţionare a Sistemului Electroenergetic Naţional, precum şi măsurile în legătură 

cu realizarea stocurilor de siguranţă ale Sistemului Electroenergetic Naţional în ceea ce privește 

combustibilii şi volumul de apă din lacurile de acumulare pentru perioada 1 noiembrie 2019 - 31 

martie 2020 

2. PROIECT DE HOTĂRÂRE pentru aprobarea indicatorilor tehnico-economici ai obiectivului 

de investiţii "Extindere cimitir militar în cazarma 3430 Bucureşti 

3. PROIECT DE HOTĂRÂRE privind aprobarea bugetului de venituri şi cheltuieli pe anul 2019 

al Companiei Naţionale "Administraţia Poturilor Maritime" -S.A. Constanța aflată sub 

autoritatea Ministerului Transporturilor 

4. PROIECT DE HOTĂRÂRE pentru aprobarea schimbării denumirii amplasamentului 

obiectivului de investiţii, situat în municipiul Bucureşti, Bd. Unirii, sectorul 3, din "Esplanada" 

în "Cartierul pentru Justiţie" şi "proiecte de interes public ale municipiului Bucureşti" precum şi 

pentru aprobarea programului prioritar de reconversie funcțională a amplasamentului 

5. PROIECT DE HOTĂRÂRE privind înscrierea în domeniul public al statului şi în 

administrarea Ministerului Culturii şi Identității Naţionale a bunului imobil "Casa Gănescu", 

pentru stabilirea sediului Muzeului Naţional "Constantin Brâncuși" 

6. PROIECT DE HOTĂRÂRE privind scoaterea din inventarul centralizat a unui imobil 

aparținând domeniului public al statului, aflat în administrarea Curţii de Conturi, prevăzut în 

anexa nr. 33 la Hotărârea Guvernului nr. 1705/2006 pentru aprobarea inventarului centralizat al 

bunurilor din domeniul public al statului 

 

https://www.stiripesurse.ro/
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7. PROIECT DE HOTĂRÂRE privind modificarea şi completarea anexei nr. 44 la Hotărârea 

Guvernulu0i nr. 1705/2006 pentru aprobarea inventarului centralizat al bunurilor din domeniul 

public al statului 

8. PROIECT DE HOTĂRÂRE privind aprobarea desființării Bazei sportive "Complex Sportiv 

Forex Brașov", situat în municipiul Brașov, strada Turnului nr. 1 

9. PROIECT DE HOTĂRÂRE privind aprobarea stemei comunei Râu de Mori, judeţul 

Hunedoara 

III. MEMORANDUMURI 

1. MEMORANDUM cu tema: Dizolvarea Companiei Naţionale de Radiocomunicații Navale 

"Radionav" - S.A. Constanța 

IV. PUNCTE DE VEDERE 

1. PROIECTE DE PUNCTE DE VEDERE cu privire la 9 inițiative legislative parlamentare 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Decizii politice. Liderii PSD discută, astăzi, în CEx, despre coaliţia de guvernare cu 

ALDE şi asocierea cu Pro România 

Liderii PSD din ţară se reunesc luni într-o şedinţă a Comitetului Executiv al partidului, unde 

agenda discuţiilor include şi soarta coaliţiei de guvernare, în contextul în care, partenerii de la 

ALDE negociază cu Pro România pentru formarea unei noi alianţe politice. 

Premierul Viorica Dăncilă i-a convocat, pentru luni la Parlament, pe liderii social-democraţi din 

ţară pentru a discuta despre viitorul coaliţiei de guvernare cu ALDE, au declarat, pentru 

MEDIAFAX, surse politice. 

Această şedinţă are loc în contextul în care ALDE negociază cu Pro România pentru formarea 

unei noi alianţe politice. Potrivit surselor, în ultimele zile, liderul PSD Viorica Dăncilă a discutat 

cu preşedintele ALDE Călin Popescu Tăriceanu despre coaliţia de guvernare. 

Membrii ALDE s-au arătat nemulţumiţi de rectificarea bugetară făcută de PSD, şi anume 

realocarea unor sume de la ministere considerate prioritare (Educaţie, Sănătate şi Transporturi) şi 

tăierea investiţiilor.  
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După şedinţa de Guvern de joi, unde a fost prezentat proiectul rectificării, vicepreşedintele 

ALDE Varujan Vosganian a transmis că partidul său aşteaptă discuţiile din coaliţie pentru a 

vedea ce fel de măsuri a identificat ministrul de finanţe Eugen Teodorovici pentru rezolvarea 

situaţiei. 

Proiectul rectificării este pe ordinea de zi de luni a şedinţei Executivului, pentru adoptare. 

Potrivit surselor, şedinţa Comitetului Executiv PSD este programată să înceapă de la ora 17.00, 

după şedinţa de la Palatul Victoria. 

De asemenea, Viorica Dăncilă şi Călin Popescu Tăriceanu au vorbit despre posibilitatea unei 

restructurări guvernamentale dorită de ALDE: reducerea numărului de ministere la 19 şi alocarea 

unui număr "considerabil" de portofolii către o posibilă alianţă ALDE-Pro România. 

Un punct impotant cu care Dăncilă şi Tăriceanu nu au fost de acord este că fiecare partid şi-a 

anunţat propriul candidat la prezidenţiale. Ambii lideri şi-au exprimat dorinţa pentru un candidat 

comun al coaliţiei la scrutinul din toamnă. 

Liderul Pro România Victor Ponta s-a întâlnit cu Tăriceanu pentru a negocia formarea unei 

alianţe. Varujan Vosganian a declarat că discuţiile au vizat crearea unei forţe politice de aproape 

70 de parlamentari care să reconfigureze structura Parlamentului. Însă niciuna dintre părţi nu a 

comunicat vreo decizie până în acest moment. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Guvernul mută strategic: Zăcămintele offshore din Marea Neagră, soluția pentru 

evitarea dependenței de importuri de gaze 

Dezvoltarea zăcămintelor offshore descoperite în Marea Neagră este necesară pentru a evita 

creşterea semnificativă a dependenţei de importurile de gaze şi reprezintă o condiţie sine-qua-

non pentru a putea miza pe gazul natural în mixul energiei electrice, conform proiectului 

"Strategiei energetice a României 2019-2030, cu perspectiva anului 2050", publicată de 

ministerul de resort, potrivit Agerpres. 

"Pentru a evita creşterea semnificativă a dependenţei de importuri, chiar dacă acestea vor fi 

disponibile din surse şi prin rute alternative, este necesară dezvoltarea zăcămintelor offshore 

descoperite în ultimii ani în Marea Neagră. Aceasta este o condiţie sine-qua-non pentru a putea 

miza pe gazul natural în mixul energiei electrice, se menţionează în proiect. 
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Potrivit documentului, resursele suplimentare de gaze naturale din zăcămintele onshore şi 

offshore sunt prevăzute în mixul energetic al României în toate scenariile, cu excepţia celui 

improbabil de menţinere îndelungată a preţurilor joase, care nu justifică o continuare a 

investiţiei. 

Exploatarea resurselor de hidrocarburi din Marea Neagră va avea o contribuţie majoră la 

asigurarea securităţii energetice a României. Nivelurile cantitative cumulate din producţia 

convenţională onshore şi offshore pot avea potenţialul de a fi excedentare faţă de nivelul estimat 

în prezent al cererii de pe piaţa internă, relativ liniar. 

Astfel, menţionează proiectul, România îşi propune creşterea consumului de gaze naturale în 

industria internă şi exportul unor produse finite care utilizează ca materie primă şi gazele 

naturale. 

Strategia mai semnalează că, pe termen scurt şi mediu, în vederea creşterii rezervelor sigure de 

ţiţei şi gaze naturale, România trebuie să-şi asume ca prioritate investiţii în tehnologii care să 

conducă la creşterea gradului de recuperare din zăcămintele existente, iar pe termen lung, în 

dezvoltarea proiectelor de explorare a zonelor de adâncime (sub 3.000 m), a celor onshore cu 

geologie complicată şi a zăcămintelor offshore din Marea Neagră. 

Conform documentului, producţia de gaz natural va scădea, după ce atinge un nou vârf de 132 

TWh în 2025, ca urmare a producţiei din Marea Neagră, la 96 TWh în 2030 şi la 65 TWh în 

2050. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 ANAF iese la vânătoare: Fiscul a dat startul unei campanii masive de controale, în care 

vrea să ajungă la 150.000 de firme 

Agenţia Naţională de Administrare Fiscală (ANAF) a dat săptămâna trecută startul unei acţiuni 

masive de control prin care încearcă să combată evaziunea fiscală şi doreşte creşterea 

conformării la declarare, potrivit unui anunţ oficial al instituţiei. 

În această campanie începută la 1 august este vizată, în principal, zona Bucureşti - Ilfov. În 

vederea desfăsurării în bune condiţii a acţiunii, efectivele au fost suplimentate cu 200 de 

inspectori. Astfel, în acest an vor fi desfăşurate 150.000 de controale care au această tematică de 

control. 
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„Controalele sunt efectuate în baza analizelor de risc şi vor pune accent pe prevenţie şi 

îndrumare. Controalele vor determina identificarea în timp real a erorilor, care, dacă sunt 

remediate în timp util, vor determina plata unor obligaţii fiscale accesorii mai mici, în comparaţie 

cu cele rezultate în urma unei inspecţii fiscale generale. Contribuabilii au posibilitatea de a-şi 

corecta declaraţiile şi de a se conforma la plata obligaţiilor, potrivit legii. 

În cazul în care contribuabilii verificaţi refuză să se conformeze sau sunt constatate abateri 

semnificative, aceştia vor face obiectul unor investigaţii suplimentare”, transmite ANAF. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Guvernul va introduce amenda pentru folosirea telefoanelor pe vehiculele ce nu necesită 

permis 

Guvernul va aproba în şedinţa de luni un proiect de modificare a legislaţiei rutiere prin care vor 

fi amendaţi cei care folosesc telefonul sau orice dispozitiv mobil prevăzut cu funcţia de 

înregistrare ori redare text, foto sau video pe un vehicul ce nu necesită permis. 

Guvernul are pe ordinea de zi a şedinţei de luni proiectul de Ordonanţă de Guvern pentru 

modificarea şi completarea Ordonanţei de urgenţă a Guvernului nr. 195/2002 privind circulaţia 

pe drumurile publice. 

Măsurile îi vizează pe şoferii care folosesc sau pur şi simplu ţin în mână telefonul sau 

dispozitivul mobil cu funcţii de înregistrare sau redare text, foto sau video (precum tabletele, 

camerele foto sau video) în timp ce conduc pe drumurile publice. 

Cei care conduc pe drumurile publice autovehicul, tractor agricol sau forestier ori tramvai şi 

folosesc dispozitivele mobile vor fi sancţionaţi cu patru puncte de penalizare. 

De asemenea, permisul va fi suspendat 30 de zile pentru încălcarea acestei prevederi dacă este 

comisă şi o altă contravenţie. 

Modificarea legislativă îi vizează şi pe cei care nu folosesc un vehicul pentru care nu este nevoie 

de permis. 
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Se va aplica amenda prevăzută în clasa a III-a de sancţiuni din legislaţia rutieră pentru "ţinerea în 

mână sau folosirea cu mâinile în orice mod, în timpul conducerii pe drumurile publice a unui 

vehicul pentru care nu este prevăzută obligativitatea deţinerii permisului de conducere, aflat în 

mişcare, a telefonului mobil sau a oricărui dispozitiv mobil prevăzut cu funcţia de înregistrare ori 

redare text, foto sau video, de către conducătorul acestuia”, conform proiectului de ordonanţă. 

"Titularul unui permis de conducere eliberat de către o autoritate română sau străină, susţine, la 

cerere, testul de verificare a cunoaşterii regulilor de circulaţie până în a 30-a zi, inclusiv, sau 

până în a 45-a zi, inclusiv, a perioadei de suspendare a exercitării dreptului de a conduce pentru 

care poate solicita reducerea, după caz", mai arată modificarea legislativă. 

Cei care au permisul suspendat vor da testul de cunoaştere a regulilor de circulaţie atunci când 

suspendarea a fost aplicată pentru: 

"a) conducerea sub influenţa băuturilor alcoolice; 

b) nerespectarea regulilor privind prioritatea de trecere, depăşirea sau trecerea la culoarea roşie a 

semaforului, dacă prin aceasta s-a produs un accident de circulaţie din care a rezultat avarierea 

unui vehicul sau alte pagube materiale". 

Suspendarea permisului pentru faptele prevăzute mai sus se prelungeşte cu 30 de zile, dacă 

titularul nu promovează testul de cunoaştere a regulilor de circulaţie sau nu se prezintă pentru 

susţinerea acestuia până la expirarea perioadei de suspendare. 

În 60 de zile de la intrarea în vigoare, poliţia rutieră va trebui să informeze participanţii la trafic 

privind măsurile adoptate prin comunicate de presă şi informare prin mass-media, postarea 

informaţiilor pe site-ul Poliţiei Române, organizarea unor acţiuni specifice în trafic sau în mod 

direct, în trafic, prin poliţiştii rutieri. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 CFR Călători are de încasat de la bugetul de stat 2,6 miliarde lei pentru perioada 2008-

2014 

În ştirea publicată la ora 11.03, a se citi corect CFR Călători are de încasat de la bugetul de stat 

2,6 miliarde lei, nu milioane lei. 

Redăm ştirea în forma corectă: 

CFR Călători are de încasat de la bugetul de stat, pentru perioada 2008-2014, peste 2,6 miliarde 

lei. Compania nu a mai beneficiat de finanţare de la bugetul de stat pentru investiţii în trenuri din 

2012. 
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”Începând cu anul 2012, CFR Călători nu a mai beneficiat de finanţare de la bugetul de stat 

pentru realizarea proiectelor de investiţii, respectiv pentru dotarea cu materialul rulant necesar 

desfăşurării activităţii. În acest context, la SNTFC «CFR Călători» SA, investiţiile anuale nu s-au 

putut concretiza decât prin modernizarea unor vagoane şi locomotive strict în limita fondurilor 

proprii de investiţii, care reprezintă mai puţin de 10% faţă de fondurile avute la dispoziţie anual 

înainte de 2011.  

Ca urma a subcompensării activităţii de transport feroviar public de călători în perioada 2008-

2014, CFR Călători are de încasat de la bugetul de stat suma de 2.649 milioane lei”, transmite 

Ministerul Transporturilor într-un răspuns la interpelarea adresată de deputatul USR Mihai-

Cătălin Botez. 

În acest context, la CFR Călători investiţiile anuale nu s-au putu concretiza decât prin 

modernizarea unor vagoane şi locomotive în limita fondurilor proprii de investiţii, care 

reprezintă mai puţin de 10% faţă de fondurile care au fost la dispoziţia Ministerului înainte de 

2011, potrivit răspunsului dat de Ministerul Transporturilor. 

Potrivit Ministerului, parcul de material rulant de tracţiune a ajuns la o vârstă medie de peste 35 

de ani astfel echipamentele sunt uzate fizic şi moral fiind necesare intervenţii de mentenanţă. La 

fel şi parcul de vagoane de călători, de asemenea învechit, necesită efectuarea de lucrări de 

modernizare şi este insuficient. 

Chiar dacă bugetul pe anul 2018 a fost pe minus, cu finanţare din fonduri proprii ”CFR Călători a 

realizat modernizarea a 24 vagoane de călători, ceea ce a condus la sporirea capacităţii de 

transport cu peste 2000 de locuri”, se mai arată în răspunsul interpelării. 

Ministerul mai reclamă faptul că prin bugetul de venituri şi cheltuieli alocat pe anul 2019, CFR 

Călătorii a primit 340 de miliarde de lei pentru investiţii, fiind în pierdere şi acest an. 

Ministerul a transmis că Autoritatea pentru Reforma Feroviară a finalizat împreună cu Banca 

Europeană de Investiţii şi JASPERS (Joint Assistance to Support Projects in European Regions – 

Asistenţă Comună pentru Susţinerea Proiectelor în Regiunile Europene), documentele de licitaţie 

pentru achiziţia primului lot de 40 de Rame Electrice Regionale, RE-R, şi întreţinerea acestora 

pentru o perioadă de 15 ani. 

"La ora actuală, se află în curs de desfăşurare întocmirea ofertelor, care a fost prelungită până la 

19 iulie 2019, din cauza numeroaselor solicitări de prelungire a diverselor firme potenţiale 

participante (până la această dată sunt 15 firme înscrise). Acest material rulant este destinat 

pentru transportul feroviar de călători în trafic suburban şi regional. Valoarea estimată este de 

230 milioane euro şi va fi finanţată prin Programul Operaţional Infrastructura Mare (POIM) 

2014-2020", potrivit Ministerului. 
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Reprezentanţii ministeriali estimează că noile trenuri vor fi operaţionale în termen de 18 luni de 

la semnarea contractului pentru prima ramă şi 32 de luni pentru celelalte rame, cu livrare 

eşalonată. 

În cea de-a doua etapă, preconizată a se demara în a doua parte a anului 2019, A.R.F. împreună 

cu Banca Europeană de Investiţii şi JASPERS intenţionează să lanseze documentele de licitaţie 

pentru achiziţia ramelor electrice pentru trenurile de tip InterRegio, conchide răspunsul semnat 

de ministrul Transporturilor Răzvan Cuc. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Singura fabrică de sodă din România, amenințată de închidere 

Industria chimică de la noi din țară trece prin momente critice. Singura fabrică de sodă ar urma 

să-și înceteze activitatea din toamnă. Polonezii de la CIECH Soda au anunțat că sunt forțați să 

oprească producția la uzina din Râmnicu Vâlcea din data de 18 septembrie. 

Principala cauză invocată ține de creșterile succesive ale prețului la principala materie primă a 

fabricii - aburul industrial. În prezent este cu aproximativ 135% mai mare față de 2018. 

Principalul furnizor al fabricii este CET Govora. 

Aflată în insolvență din 2016 și afectată de recenta alunecare de teren de la mina Alunu, CET 

Govora a denunțat în mod unilateral, în luna iunie, contractul pentru livrarea aburului industrial 

către CIECH Soda România. 

Până acum, grupul polonez a investit peste 550 de milioane de lei în România și a plătit anual 

taxe de peste 40 de milioane de lei. Polonezii caută acum mai multe soluții, una dintre ele fiind 

dezvoltarea unui plan pentru obținerea aburului dintr-o nouă sursă, în cooperare cu parteneri 

externi și eficientă din punct de vedere al costurilor. 

În caz contrar, vor fi nevoiți să oprească producția pe termen nedeterminat. Asta se traduce și 

prin oameni rămași fără loc de muncă. 

Circa 600 de oameni lucrează în fabrica de la Vâlcea și doar 100 de angajați ar putea fi relocați 

în fabricile din Polonia sau Germania. Asta înseamnă că în jur de 500 de persoane vor pleca 

acasă în cazul în care producția se oprește pe termen lung. 

(Sursa: Digi 24) 
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 Drujbele fac prăpăd în Moldova: INS a publicat datele oficiale despre creșterea cantității 

de masă lemnoasă recoltată în România 

Cantitatea de masă lemnoasă recoltată în anul 2018 a fost de 19,462 milioane metri cubi (volum 

brut), cu 1,146 milioane mc mai mult faţă de anul 2017, conform datelor centralizate de Institutul 

Naţional de Statistică, potrivit Agerpres. 

Pe specii forestiere, răşinoasele reprezintă 36,6% din volumul total de masă lemnoasă recoltată, 

fagul 33,8%, stejarul 10,5%, diverse specii tari (salcâm, paltin, frasin, nuc etc.) 11,3%, şi diverse 

specii moi (tei, salcie, plop etc) 7,8%. 

Potrivit INS, în 2018 volumul de masă lemnoasă recoltată a fost cu 8,8% mai mare decât în anul 

2014. 

Lemnul recoltat a fost destinat în proporţie de 95,4% persoanelor juridice atestate în activitatea 

de exploatare forestieră şi în proporţie de 4,6% persoanelor fizice care pot exploata lemn din 

pădurile pe care le au în proprietate. 

"Conform Legii nr. 46/2008 - Codul silvic cu modificările şi completările ulterioare, exploatarea 

masei lemnoase se face de persoane juridice atestate de autoritatea publică centrală care răspunde 

de silvicultură; prin excepţie persoanele fizice pot exploata, fără atestare, un volum de maxim 20 

metri cubi/an din pădurile pe care le au în proprietate", precizează INS. 

Anul trecut, s-au recoltat 12,713 milioane metri cubi de lemn din pădurile proprietate publică, 

reprezentând 65,3% din volumul total de masă lemnoasă recoltată, restul fiind recoltat din 

pădurile proprietate privată (30,2%) şi din vegetaţia forestieră situată pe terenuri din afara 

fondului forestier (4,5%). 

În 2018, comparativ cu 2017, volumul de lemn recoltat din pădurile proprietate privată a crescut 

cu 16,2%, din păduri proprietate publică a unităţilor administrativ-teritoriale cu 15,3%, din 

păduri proprietate publică a statului cu 0,3%, iar din vegetaţia forestieră situată pe terenuri din 

afara fondului forestier a scăzut cu 10,7%. 

Produsele lemnoase principale au reprezentat 70,8% din volumul total de masă lemnoasă 

recoltată, produsele lemnoase secundare 20,3% şi produsele lemnoase de igienă 8,9%. 

Volumul de masă lemnoasă recoltată din produse principale a crescut cu 13,5% şi a scăzut din 

produse secundare cu 9,5%, iar din produse de igienă cu 4,4% . 
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La nivelul regiunilor de dezvoltare, 28,2% din volumul total de masă lemnoasă s-a recoltat din 

regiunea Nord-Est, 21,3% din regiunea Centru, 14,0% din regiunea Nord-Vest, 12,8% din 

regiunea Vest, 9% din regiunea Sud-Muntenia, 7,4% din regiunea Sud-Vest Oltenia, 6,9% din 

regiunea Sud-Est şi 0,4% din regiunea Bucureşti-Ilfov. 

Structura speciilor lemnoase recoltate la nivelul regiunilor de dezvoltare se prezintă astfel: 

răşinoasele reprezintă majoritatea la regiunea de dezvoltare Nord-Est (44,2%), diverse specii moi 

la Sud-Est (22,2%), diverse specii moi la Sud-Muntenia (23,5%), stejar la Sud-Vest-Oltenia 

(13,7%), stejar la Vest (26,5%), stejar la Nord-Vest (18,3%), răşinoase la Centru (29,4%) şi 

diverse specii moi la Bucureşti-Ilfov (1,3%). 

La nivel de judeţe cea mai mare cantitate de masă lemnoasă s-a recoltat în judeţul Suceava 

(13,2%), urmat de Harghita (6,7%), Neamţ (6,4%), Bacău (5,2%) iar cele mai mici cantităţi s-au 

recoltat în judeţele Ialomiţa şi Olt (0,5%), Ilfov şi Brăila (0,4%) şi Constanţa, Galaţi şi 

Teleorman (0,3%). 

În 2018, s-au efectuat tăieri de conservare pe 62% din suprafaţa totală parcursă cu tăieri, tăieri de 

regenerare în codru pe 35,5%, tăieri de regenerare în crâng pe 20% şi tăieri de substituiri-

refacere a arboretelor slab productive şi degradate pe 0,5%. 

Suprafeţele de pe care s-a recoltat în totalitate lemnul au fost cele cu tăieri rase (5,3% din 

suprafaţa parcursă cu tăieri de regenerare), urmând ca suprafeţele respective să fie reîmpădurite 

sau utilizate în alte scopuri silvice. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Date îngrijorătoare în raportul Poliției Române. Câte omoruri, violuri și alte violențe au 

avut loc în primele 6 luni, în ţară 

946 de infracţiuni de viol au fost înregistrate în primele 6 luni ale anului 2019 la nivel naţional, 

precizează Poliţia Română, la solicitarea Mediafax. În prima parte a anului, au mai fost sesizate 

112 infracţiuni de omor şi 19.851 de violenţă domestică. 

În primele 6 luni ale anului 2019, la nivel naţional au fost înregistrate 946 de infracţiuni de viol, 

precizează Inspectoratul General al Poliţiei Române. Anul trecut, tot la nivel naţional, au fost 

sesizate în total 1.999 de astfel de infracţiuni. 

În ceea ce priveşte infracţiunea de omor, în perioada ianuarie - iunie 2019, au fost sesizate 112 

cazuri de acest fel. Anul trecut, au fost înregistrate 232 de infracţiuni de omor. 
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Tot în prima parte a anului 2019, au fost sesizate la nivel naţional şi 19.851 de fapte de violenţă 

domestică. În 2018, în total au fost înregistrate 38.445 de infracţiuni prevăzute de Legea nr. 

217/2003 pentru prevenirea şi combaterea violenţei în familie, au precizat reprezentanţii IGPR 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Oamenii s-au adunat în Piaţa Victoriei, la un an de la reprimarea violentă a protestelor din 

10 august 

Se împlinește un an de la violențele din Piața Victoriei, de la primul miting al diasporei. Anul 

trecut, românii din străinătate și nu numai ei veneau în număr impresionant în fața 

Guvernului pentru a își striga nemulțumirea. Un miting masiv, la care participau atunci peste 

100 de mii de oameni și unde am văzut ciocniri fără precedent între jandarmi și protestatari. A 

trecut un an de atunci, iar anchetele penale nu au stabilit nicio vinovăție. Ba mai mult decât 

atât, oficialii care au rezistat peste an vorbesc, în continuare, despre o tentativă de lovitură de 

stat. Iar contextul nu este unul ușor pentru stat și reprezentanții săi - de două săptămâni, 

neputința, neștiința și nepăsarea autorităților sunt dovedite, din plin, de cazul cutremurător de 

la Caracal. 

La un an de la reprimarea protestului diasporei, românii plecați din țara lor pentru o viață mai 

bună - și nu numai ei - au revenit în Piața Victoriei. Nimeni nu a mai vorbit despre pregătirea 

unor violențe, iar Jandarmeria a făcut aproape oră de oră declarații, în încercarea de a dovedi 

transparența și profesionalismul instituției. 

Manifestația care a dorit să marcheze un an de la reprimarea violentă a protestelor 

diasporei din 10 august a început, sâmbătă după-amiază, în Piața Victoriei, unde oamenii 

au venit, în ciuda căldurii. Se anunțaseră proteste în Capitală, dar și în alte mari orașe ale 

țării, la un an de la manifestaţiile antiguvernamentale terminate cu interventia brutală a 

jandarmilor. 

ACTUALIZARE 23:30. Spre miezul nopții, în Piața Victoriei mai rămăseseră doar câteva sute 

de oameni. Atmosfera era liniștită. Stăteau jos și ascultau muzică, aplaudau și se simțeau solidari. 

ACTUALIZARE 23:00 Au fost 24.000 de oameni sâmbătă în Piața Victoriei, care și-au strigat 

nemulțumirile timp de șase-șapte ore. Acum, în Piața Victoriei mai sunt câteva sute,  poate 1.500 

de protestatari care încă scandează. N-au fost decât puține incidente pe parcursul acestui miting, 

iar forțele de ordine spun că asta s-a datorat oamenilor, care au fost mult mai înțelegători. Au fost 

doar patru persoane duse la poliție, în timp ce alte 11 persoane au avut nevoie de ajutor medical, 

cel mai probabil din cauza căldurii. 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/un-an-de-la-protestele-reprimate-violent-in-10-august-2018-ce-nu-s-a-schimbat-de-atunci-1171782
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/viorica-dancila-vine-la-digi24-astazi-de-la-ora-2100-la-jurnalul-de-seara-1163991
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/viorica-dancila-vine-la-digi24-astazi-de-la-ora-2100-la-jurnalul-de-seara-1163991
https://www.digi24.ro/eticheta/gheorghe-dinca
https://www.digi24.ro/eticheta/gheorghe-dinca
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Aproape 24 de mii de oameni au strigat, de asemenea, în cor numele Alexandrei și Luizei, cele 

două fete dispărute la Caracal. Au instalat și un altar pentru ele, dar și pentru victimele 

incendiului de la Colectiv, pentru că protestatarii consideră că ei au plătit cu viața pentru 

neglijența, incompetența și corupția celor aflați la conducere. 

Senatorul PSD Liviu Pop anunță că va depune un proiect pentru ca 10 august să devină 

Ziua Unității Civice 

ACTUALIZARE 22:00  Protestatarii au început deja să plece, în jurul orei 22:00, din Piața 

Victoriei, jandarmii urmând să discute cu organizatorul manifestației la ora 22:15, atunci când 

expiră intervalul orar aprobat de Primărie pentru protest, relatează Mediafax. 

Reprezentantul Jandarmeriei Georgian Enache a declarat sâmbătă seara că, după ora 22:15, la 

care se încheie oficial protestul, va discuta cu organizatorul evenimentului, în cazul în care mai 

sunt oameni în piață. Acesta a mai transmis că gardurile au fost mutate în spate și acolo vor fi 

menținute. 

„Acea mișcare a gardurilor a fost pentru redimensionarea spațiului în care se află protestatarii, 

acesta a fost lărgit. În acest fel am întârit mesajul pe care l-am dat de la început și anumme de a 

asigura protecția lor. În acest sens am creat spațiul necesar”, a explicat Georgian Enache. 

Acesta a îndemnat oamenii din piață ca în cazul în care văd persoane suspecte să se adreseze 

Jandarmeriei. 

„Dispozitivul va fi menținut. La ora 22.15 vom discuta cu organizatorul și sunt convins că 

lucrurile sunt ținute sub control. Este întuneric, e noapte, să rămână atenți la ce se întâmplă, să ne 

sesizeze orice persoană suspectă (...) După 22.15 expiră termenul stabilit de organizator. După 

acest termen rămânem aici pentru a ne asigura că fiecare cetățean ajunge în siguranță acasă”, a 

afirmat Enache. 

ACTUALIZARE 21:15 Sunt momente de aparentă tensiune în Piața Victoriei, acolo unde sunt 

prezenți circa 20.000 de oameni. Protestatarii au ajuns lângă trotuarul din fața Guvernului 

României, dar jandarmii i-au lăsat să se apropie de sediul Executivului scoțând gardurile care 

delimitau culoarul de trecere dintre forțele de ordine și manifestanți. 

ACTUALIZARE 21:00 Sunt în jur de 15.000 de protestatari în Piața Victoriei la această oră, 

conform Mediafax. Protestatarii din Piața Victoriei au aprins luminile telefoanelor. Manifestanții 

scandează "Hoții", "Demisia" și "PSD, ciuma roșie!". 

 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/liviu-pop-anunta-ca-va-depune-un-proiect-pentru-ca-10-august-sa-devina-ziua-unitatii-civice-1171879
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/liviu-pop-anunta-ca-va-depune-un-proiect-pentru-ca-10-august-sa-devina-ziua-unitatii-civice-1171879
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ACTUALIZARE 20:00 Sunt circa 8.500 de oameni în piață. E un moment emoționant. În Piață 

cântă  la pian celebrul Davide Martello, pianist german care a cântat în mai multe zone de 

conflict ale lumii și care a susținut și anul trecut un concert în Piață Victoriei. A ținut să fie 

prezent la mitingul-comemorare de sâmbătă și pentru aceasta și-a anulat mai multe concerte. 

ACTUALIZARE 19:45. Sunt în jur de 5.000 de oameni în Piața Victoriei și numărul lor 

continuă să crească. 

ACTUALIZARE ORA 19:00. Situația de la această oră, relatată de reporterii Digi24: 

ACTUALIZARE. 18:50 Polițiștii de la Rutieră au decis să restricționeze traficul în Piața 

Victoriei, deocamdată parțial. 

ACTUALIZARE ora 18:45. Peste 2.000 de oameni sunt în fața sediului Guvernului și continuă 

să vină. 

ACTUALIZARE ORA 18:30. Purtătorul de cuvânt al Jandarmeriei, Georgian Enache, face 

declarații: 

„Vreau să fac câteva precizări punctuale. Încă de la începutul acestor activități au fost instalate 

filtre în principalele zone de acces. Până în acest moment, filtrele și-au dovedit eficiența. Până în 

prezent, a fost găsit asupra unei persoane un cutiț. Persoana a fost condusă la Poliție pentru a fi 

dispuse măsuri legale. Aceste filtre vor fi menținute, în ciuda nemulțumirii apărute în spațiul 

public. Nu sunt controlate toate persoanele, ci în special cele cu bagaje voluminoase sau 

persoanele asupra cărora sunt suspiciuni. Aceste filtre au fost făcute cu intenția de a preveni 

introducerea în zona Pieței de obiecte și materiale care ar putea deveni un pericol.  

Recomandăm tuturor să menținem aceeași linie de dialog, transparență, comunicare cu forțele de 

ordine. Nu vrem să găsim siutații, cum a fost una mai devreme, când colegi polițiști au vrut să 

verifice aspecte semnalate în zonă, iar din partea unor grupuri de persoane au întâmpinat 

rezistență verbală. Rămânem aici până când activitatea se va termina”. 

O echipă de poliţişti care intenţiona să verifice un autovehicul parcat în centrul Pieţei Victoriei, 

după un apel la 112 ce semnala că maşina ar conţine obiecte suspecte, a fost extrasă de jandarmi 

din mulţime, după ce participanţii la protest au început să huiduie, precizează Agerpres. 

 

Potrivit unor surse din cadrul Poliţiei Capitalei, poliţiştii aveau obligaţia să verifice aspectele 

sesizate prin apelul la numărul unic de urgenţă 112. În acest scop a fost trimisă o echipă cu un 

câine, care a încercat să treacă prin mulţimea strânsă în piaţă, pentru a ajunge la autovehiculul 

indicat.  

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/video-moment-emotionant-in-piata-victoriei-pianistul-davide-martello-canta-in-fata-protestarilor-1171806
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/video-moment-emotionant-in-piata-victoriei-pianistul-davide-martello-canta-in-fata-protestarilor-1171806
https://www.agerpres.ro/social/2019/08/10/protest-in-bucuresti-politisti-care-intentionau-sa-verifice-un-autovehicul-dupa-un-apel-la-112-extrasi-de-jandarmi-din-multime--354175
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Conform aceloraşi surse, în momentul în care unii dintre cei aflaţi în piaţă au reacţionat negativ 

la prezenţa poliţiştilor, jandarmii au intervenit şi i-au extras din mulţime, fără a se înregistra 

incidente. 

ORA 17:30 Reporterul Digi24 Cristian Popa relatează de la fața locului: 

Jandarmii spun că și-au învățat lecția după violențele de anul trecut. De această dată, spun că și-

au schimbat tactica, iar misiunea primită e dialogul. 

Bărbat depistat cu un cuțit asupra lui la protest 

Reporterul Digi24 a surprins însă în direct un incident între protestatari și jandarmi, în apropiere 

de strada Paris, lângă sediul Guvernului, dar spiritele par să se fi calmat rapid: 

Potrivit reporterului Digi24, a fost vorba despre un bărbat asupra căruia a fost găsit un cuțit. 

Bărbatul a fost dus la secția de poliție. 

Jandarmii sunt foarte vigilenți și au organizat filtre, tocmai pentru a evita orice incidente 

neplăcute. 

Din cauza căldurii, au fost câteva persoane care au leșinat și au avut nevoie de îngrijiri. 

La ora 17:00, câteva sute de oameni se adunaseră în Piaţa Victoriei din Capitală, 

potrivit Agerpres. Oamenii poartă pancarte cu diverse mesaje şi steaguri, cer demisia 

Guvernului, au fluiere şi vuvuzele. PSD şi Jandarmeria sunt ţinta altor scandări ale 

protestatarilor. "Demisia Teodorovici, Daea", "Fără penali în funcţii publice", "Corupţia ucide", 

"România nu e a voastră! Plecaţi la căpşuni sau la puşcărie" - sunt mesajele afişate în piaţă. 

De asemenea, au fost aprinse candele în memoria fetelor dispărute la Caracal, dar şi a celor 

care au murit la Colectiv. 

Purtătorul de cuvânt al Jandarmeriei Române, Georgian Enache, a explicat că prezenţa 

autospecialelor parcate în zonă este justificată de numărul mare de participanţi anunţaţi şi că 

rolul lor este să protejeze manifestanţii. El a adăugat că nu au fost aduse maşini cu tunuri cu apă. 

Precizările au fost făcute în contextul în care în mediul online au fost difuzate astfel de 

informaţii. 

Reprezentanţi ai Poliţiei Locale împart oamenilor sticle cu apă. Manifestanţii au început să se 

adune în Piaţa Victoriei încă de la orele prânzului. 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/protest-10-august-2019-jandarmeria-misiunea-de-astazi-va-fi-dialogul-1171656
https://www.agerpres.ro/social/2019/08/10/live-update-protest-in-bucuresti-cateva-sute-de-persoane-in-piata-victoriei--354163
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Purtătorul de cuvânt al Jandarmeriei Române, Georgian Enache, a anunţat sâmbătă că în Piaţa 

Victoriei au fost instalate dispozitivele de protecţie, în mod gradual, urmând să intre şi efective 

de jandarmi, patrule de dialog. Acesta a făcut un apel ca participanţii la miting să nu poarte 

asupra lor bagaje voluminoase. Georgian Enache a reiterat disponibilitatea Jandarmeriei pentru 

„o comunicare deschisă şi transparentă cu participanţii şi cu organizatorii”. 

Potrivit unui comunicat al Primăriei Capitalei, manifestaţia este organizată de Tomescu Tommy 

Joul în calitate de reprezentant al Grupului de Acţiune Civică Diaspora pentru România. Cererea 

a fost aprobată pentru aproximativ 250.000 de persoane. Jandarmeria Capitalei susţine că 

organizatorii au comunicat faptul că protestul din Piaţa Victoriei începe la ora 14:00 şi se 

desfăşoară până la ora 22:15. 

Pe paginile de socializare au fost create mai multe evenimente dedicate protestului, inclusiv o 

adunare publică la sediul Ministerului Afacerilor Interne din Piaţa Revoluţiei. Vor avea loc şi 

marşuri pe arterele din centrul Capitalei.  

Protest în fața Ministerului de Interne 

Protestatari se adună și în fața Ministerului de Interne. Sunt nemulțumiți de funcționarea 

instituției, în contextul cazului Caracal, care răscolește opinia publică din România de două 

săptămâni, dar și de faptul că la un an de la violențele din 10 august nimeni nu a fost tras la 

răspundere. 

Câteva zeci de protestatari au afişat în apropiere de MAI mai multe portrete cu reprezentanţii 

autorităţilor - politicieni şi şefi din Jandarmerie - pe care îi consideră vinovaţi pentru violenţele 

de la protestul din 2018 şi pentru faptul că nu a fost rezolvat dosarul „10 august” legat de acele 

evenimente. 

 

Sunt așteptați în jur de 2.000 de oameni la protest, iar după ora 18:00 urmau să plece în marş 

spre sediul Direcţiei de Investigare a Infracţiunilor de Criminalitate Organizată şi Terorism, după 

care se vor îndrepta către Piaţa Victoriei, la Guvern, unde deja sunt mai multe sute de 

protestatari.  

(Sursa: Digi 24) 
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 Ce scrie presa străină despre protestele din București 

Despre protestele din România a scris și presa străină. Românii au marcat un an de la represiunea 

din 10 august, iar cazul Caracal le-a dat un motiv în plus să ceară demisia guvernului, scriu 

jurnaliștii. 

Zeci de mii de oameni au participat la București la un miting pașnic împotriva guvernului social 

democrat, la un an de la protestul violent la care jandarmeria a făcut uz de forță - scrie Reuters, 

într-un articol preluat și de alte publicații. Protestul a fost promovat de românii care muncesc în 

străinătate, furioși pe corupția înrădăcinată, administrația publică slabă și încercările coaliției de 

la putere de a slăbi sistemul judiciar - explică jurnaliștii, care adaugă negreșit și că România este 

unul cele mai corupte state ale Uniunii Europene. 

"Știm ce ați făcut vara trecută. Românii marchează un an de la protestul reprimat" - este titlul din 

ediția în limba engleză a site-ului Radio Europa Liberă. Demonstrațiile au loc și pe fondul 

indignării publice cauzate de reacția autorităților la răpirea și uciderea unei fete de 15 ani, caz 

care a arătat deficiențele profunde ale poliției, mai precizează articolul. 

Și ziarul francez Le Figaro scrie despre miile de manifestanți care au cerut demisia guvernului. 

"Tinerii nu au niciun viitor aici, vrem un guvern care să lucreze pentru noi, nu pentru propriile 

interese" - îl citează pe unul dintre protestatarii alungați cu gaze lacrimogene anul trecut din piața 

Victoriei. Articolul mai amintește și despre omagiul adus adolescentelor ucise - un caz care a 

înfuriat România. 

Despre protestele din România a relatat și presa germană. Deutsche Welle, televiziunea publică 

și Der Spiegel scriu că la București a fost un "protest masiv". Din nou au ieșit în stradă zeci de 

mii de oameni care au strigat "jos guvernul", "hoții" și au purtat pancarte pe care scria "corupția 

ucide". Televiziunea germană observă că coaliția de guvernare este în mod clar slăbită, după 

înfrângerea suferită la europarlamentare și trimiterea la închisoare a liderului său. Guvernul a 

fost discreditat și de scandalul fetelor ucise la Caracal. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Klaus Iohannis, în Piaţa Universităţii. PNL a lansat campania de strângere de semnături 

pentru alegerile prezidenţiale 

 Preşedintele Klaus Iohannis a ajuns, sâmbătă, în Piaţa Universităţii la campania de strângere de 

semnături pentru susţinerea candidaturii sale la alegerile prezidenţiale. Campania a fost lansată 

de Partidul Naţional Liberal.  

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/oamenii-au-inceput-sa-se-adune-in-piata-victoriei-la-un-an-de-la-reprimarea-violenta-a-protestelor-din-10-august-1171738
https://www.reuters.com/
https://www.rferl.org/
http://www.lefigaro.fr/
https://www.dw.com/en/top-stories/s-9097
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Președintele Klaus Iohannis este optimist în privința strângerii numărului de semnături necesar 

pentru participarea la prezidențiale și crede că PNL va aduna cel puțin numărul de susținători de 

la alegerile din 2014. 

"Sper să obțin număr suficient de semnături dar sunt optimist în această privință. PNL este foarte 

hotărât să facă o acțiune ca lumea și credem, așa cel puțin mi-a spus conducerea partidului, că 

ajungem la cel puțin numărul de semnături din 2014", a spus Klaus Iohannis, prezent sâmbătă în 

Piața Universității din Capitală, citat de Mediafax. 

Președintele PNL Ludovic Orban a declarat: "Zeci de mii de membri și susținători ai PNL se vor 

implica în această campanie pe care o dorim ca o amplă consultare publică cu cetățenii români, 

ca posibilitatea instituționalizării unui dialog permanent cu cetățenii români pe toată perioada 

care va urma. Îl susținem pe președintele Klaus Iohannis pentru un nou mandat la Cotroceni, 

pentru a garanta fiecărui român o Românie puternică". 

Președintele Klaus Iohannis este prezent în Piața Universității din București, sâmbătă, de la ora 

11:30, la startul campaniei de strângere de semnături pentru prezidențiale. La eveniment 

participă președintele PNL, Ludovic Orban și prim-vicepreședintele PNL, Rareș Bogdan. 

Klaus Iohannis și-a lansat candidatura pentru alegerile prezidențiale din toamnă, joi, la Consiliul 

Național PNL, care a avut loc la Romexpo. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Doar 11.000 de români s-au înregistrat pentru votul în disapora la alegerile prezidențiale 

Doar 11 mii de români s-au înscris pentru votul în străinătate şi mai au doar o lună la dispoziție 

pentru a face acest lucru. Site-ul votstrainatate.ro indică în acest moment aproximativ 5.800 de 

cereri pentru vot la secții de votare din diaspora și aproape 5.300 pentru vot prin corespondență.  

Înscrierile pe site-ul Autorității Electorale Permanente au început la 28 iulie, iar în două 

săptămâni s-au înregistrat circa 10.000 de alegători. Un număr nesatisfăcător, în opinia 

președintelui AEP, în condițiile în care în afara granițelor se estimează că ar fi 5 milioane de 

români. La alegerile europarlamentare din 26 mai au votat în diaspora peste 380.000 de români și 

mulți alții s-au plâns că nu au putut să-și exercite acest drept din cauza cozilor. 

 

https://www.votstrainatate.ro/


19 
 

Dacă se păstrează același ritm de înregistrare pentru votul din diaspora înseamnă că la alegerile 

prezidențiale din noiembrie vom avea parte de aceleași cozi, se plânge președintele AEP. 

Termenul-limită pentru înregistrare este 11 septembrie și aceasta este singura modalitate de a 

evita aglomerația din secțiile de vot. 

E important de știut că un alegător din diaspora nu poate opta pentru ambele variante - vot prin 

corespondență și vot la secția de votare -  astfel că odată ce o persoană s-a înregistrat pentru votul 

la secția de votare, spre exemplu, după care decide să se înregistreze și pentru votul prin 

corespondență, prima opțiune va fi anulată. 

Românii care în acest moment se înregistrează pentru votul în străinătate, însă la alegerile 

prezidențiale vor fi în țară vor putea să voteze în România, dar vor fi trecuți pe liste 

suplimentare. 

Votul prin corespondență, popularizat prin pliante la vămi 

Românii din diaspora nu par interesaţi să se înscrie să voteze pentru alegerile prezidenţiale. Sau 

poate că nu ştiu că ar trebui să facă acest lucru, drept urmare mai mulţi voluntari s-au gândit să îi 

informeze. 

Ca să îi scape de chinul alegerilor anterioare, în care au stat în coadă ore în șir la consulate fără 

să poată vota, mai multi tineri s-au gândit la o soluţie pentru românii din diasporă. Au distribuit 

la mai multe puncte de trecere de frontieră şi aeroporturi pliante despre înscrierea pentru votul 

prin corespondenţă. Acţiunea se desfăşoară în mai multe puncte de frontieră din ţară. 

„Bună ziua, puteți vota prin corespondență în noiembrie, trebuie să vă înscrieți până în 

septembrie și apoi toți pașii sunt în pliant, inclusiv site-ul”. Așa au fost primiți vineri la Nădlac 

românii care lucrează în vestul Europei și se întorc în această perioadă în țară pentru a-și petrece 

concediul în sânul familiei. Ei au primit de la reprezentanții organizației Declic pliante care 

explică prin 7 pași, etapele pe care trebuie să le parcurgă cei care optează să voteze online. 

- Bun venit în România, aveți posibilitatea să votați prin corespondență, pe flyer sunt informații. 

- OK, mulțumesc. 

- Ce înseamnă pentru dumneavoastră votul prin corespondență de acum înainte? 

- Ceva foarte important pentru noi, cei care suntem plecați. 

- Nu este nici o pierdere de timp, votezi de acasă direct, fără să te prezinți la urne. 
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- E mai bine, pentru noi cei care lucrăm în străinătate, așa putem vota și noi. 

Dintre miile de alegători români din diaspora care nu și-au putut exercita acest drept la ultimele 

alegeri, atunci când ușile s-au închis în fața celor care stăteau la cozi de mai multe ore, au trecut 

câțiva și pe la frontiera de la Nădlac. 

- Șapte ore să stai în ploaie la Roma, să-și bată joc de tine și să-nchidă ușile și să ne țină ca pe 

niște câini, și-a reamintit unul dintre ei. 

Ei apreciază cel mai mult această opțiune de vot. 

- Ceva bine, foarte bine, că așa nu mai stăm la cozi, nu mai stăm nicăieri, e ok așa. Eu de 

exemplu , nu am putut vota, nu am ajuns, a declarat un altul. 

Inițiatorii acestui proiect au pregatit peste 50.000 de pliante care vor fi împărțite zilele următoare 

de aproximativ 100 de voluntari, în punctele de frontieră de la intrarea în țară. 

„Suntem aici pentru a-i ajuta pe românii din diaspora, dar și românii din țară care au rude sau 

prieteni în străinătate pentru votul prin corespondență. Acțiunea noastră o să dureze 2-3 zile”, 

spune Camelia Popescu, coordonatorul proiectului Declic în Arad. 

Acţiunea se desfăşoară şi la vama Borş şi la aeroporturile din Iaşi, Cluj şi Bucureşti. 

Până acum sunt în jur de 5.000 de români înscriși pentru votul prin corespondență pe site-ul 

Autorității Electorale Permanente. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Cristian Preda: Iohannis e perfect îndreptățit să trimită alte propuneri de comisar 

european 

Fostul europarlamentar Cristian Preda, susține, în contextul în care premierul Viorica Dăncilă a 

trimis două propuneri de comisar european la Bruxelles, că președintele Klaus Iohannis este 

„perfect îndreptățit” să facă alte propuneri și să-și folosească influența pe care o are în PPE, scrie 

Mediafax. 

„Dăncilă i-a trimis Ursulei von der Leyen două propuneri pentru poziția de comisar european ce 

revine României: Dan Nica și Rovana Plumb. Doi pesediști. Cred că președintele Iohannis e 

perfect îndreptățit să trimită alte propuneri la Bruxelles”, a scris, vineri, pe Facebook, Cristian 

Preda, membru PLUS. 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/rovana-plumb-si-dan-nica-sunt-propunerile-romaniei-pentru-functia-de-comisar-european-surse-1171165
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/rovana-plumb-si-dan-nica-sunt-propunerile-romaniei-pentru-functia-de-comisar-european-surse-1171165
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Acesta consideră că Monica Macovei și Mihai-Răzvan Ungureanu sunt potriviți pentru funcția 

de comisar european, iar președintele ar putea să-și folosească influența pe care o are în PPE 

pentru a avea „o persoană cu care ne putem mândri”. 

„Profilul e clar: europeni, competenți și care nu au fost vreodată suspectați de vreo faptă de 

corupție. Am și două sugestii: Monica Macovei și Mihai-Răzvan Ungureanu. Președintele poate 

folosi influența de care dispune în sânul PPE (care e și familia poitică a Ursulei von der Leyen) 

pentru a avea în Comisie o persoană cu care ne putem mândri, nu una de care să ne fie rușine”, 

notează Cristian Preda. 

Premierul Viorica Dăncilă a trimis Comisiei Europene o scrisoare cu propunerile României 

pentru funcția de comisar european, și anume pe europarlamentarii PSD Dan Nica și Rovana 

Plumb, au declarat surse politice pentru MEDIAFAX. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Ministerul Afacerilor Externe a acordat câte 1.670 euro pe lună celor 13 tineri care au 

făcut internship la Bruxelles 

Cea mai mare indemnizaţie de internship - de 1.670 de euro brut pe lună - a fost obţinută de 

internii implicaţi în activităţi specifice exercitării de către România a preşedinţiei Consiliului 

Uniunii Europene în primul semestru al anului 2019. 

Cea mai mare indemnizaţie de internship oferită în România a fost acordată de Ministerul 

Afacerilor Externe (MAE), care a acordat indemnizaţii de 1.670 de euro brut/lună unui număr de 

13 tineri care au finalizat Programul de Internship la Bruxelles, arată informaţiile transmise de 

Ministerul Afacerilor Externe la solicitarea ZF. 

„Internii care au beneficiat de o indemnizaţie pentru internship lunară în cuantum de 1.670 de 

euro brut sunt cei care şi-au desfăşurat activitatea, în baza unui contract de internship, în cadrul 

Reprezentanţei Permanente a României pe lângă Uniunea Europeană - Bruxelles, fiind implicaţi 

în activităţi specifice exercitării de către România a preşedinţiei Consiliului Uniunii Europene în 

primul semestru al anului 2019. (...) Pentru cei 13 tineri care au finalizat Programul de Internship 

(...) componenta Bruxelles, indemnizaţia brută a fost de 1.670 de euro brut per lună“, potrivit 

sursei citate. 

(Sursa: zf.ro) 
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 O veste bună şi una rea pentru comerţul internaţional al României: Deficitul se ajustează, 

dar şi exporturile scad 

 

 

În primele şase luni din an exporturile, de 34,9 miliarde de euro, au crescut cu doar 2,7%, an/an, 

în vreme ce importurile, de 42,6 miliarde de euro, au crescut cu 5,7%, an/an. (În 2018, expor-

turile au crescut cu 8,1%, iar importurile cu 9,6%.) 

Deficitul de 7,7 miliarde de euro la şase luni din 2019, cel mai mare înregistrat în primul 

semestru, în ultimii zece ani, a consemnat un avans de 21,8%. Este a doua cea mai mare creştere 

a deficitului faţă de anul precedent consemnată în ultimul deceniu. Însă se vede o ajustare în 

ultima lună din primul semestru. În primele cinci luni din an deficitul s-a majorat faţă de aceeaşi 

perioadă a anului precedent cu 35%. La şase luni, creşterea a fost de 21,8% ca urmare a 

declinului, în iunie, al importurilor, cu 6,9%, şi al exporturilor, cu 5,5%. 

Explicaţia declinului? „Creşterea gradului de prudenţă în sfera internă” şi „precipitarea 

tensiunilor pe plan extern”, comentează Andrei Rădulescu, directorul de analiză 

macroeconomică al Băncii Transilvania. 

Deficitul comercial în creştere puternică i-a alertat pe economişti. Chiar şi cu ajustarea din iunie, 

acesta rămâne foarte mare – un deficit comercial de 8-10% din PIB şi un deficit de cont curent de 

5-6% din PIB sunt deficite la limita de sus a puterii de finanţare a unei economii cu profilul şi 

talia economiei româneşti.  
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În aceeaşi vreme, sub semnul întrebării este şi deficitul bugetar, ajuns în primele şase luni din an 

la 20 de miliarde de lei (2% din PIB). Este nevoie de o ajustare bugetară, cred economiştii, iar 

raportul Consiliului Fiscal asupra aşteptatei rectificări bugetare, publicat săptămâna trecută, 

vorbeşte despre „apropierea rapidă a unui punct de inflexiune, precum şi inevitabilitatea unei 

corecţii bugetare de amploare”. 

Dacă guvernul poate interveni aici direct, în zona deficitului comercial, care este făcut de 

companii private în majoritate, intervenţia nu este atât de simplă. În plus, contextul global este 

din ce în ce mai tulbure. Economiştii au vorbit săptămâna trecută despre o posibilă recesiune în 

Statele Unite, ca urmare a intensificării războiului comercial. 

Veşti bune nu vin nici din Germania, principala piaţă de export pentru România Potrivit agenţiei 

Reuters, citată de Mediafax, căderea producţiei industriale a Germaniei a întrecut aşteptările în 

iunie. Cea mai mare economie a Europei s-a contract în T2, în timp ce exportatorii sunt prinşi în 

dispute tarifare. Datele Institutului român de Statistică nu indică o deteriorare a comerţului cu 

Germania unde România exportă în bună măsură maşini şi echipamente pentru transport. În 

primele şase luni din an exportul total de maşini şi echipamente de transport a crescut cu 2,3% 

faţă de aceeaşi perioadă din 2018, în ajustare uşoară faţă de rezultatele la primul trimestru când 

exportul de acest tip a crescut cu 2,5%, an/an. În primele şase luni din 2019 România a exportat 

maşini şi echipamente pentru transport de 16,8 miliarde de euro, 48% din totalul exporturilor. 

Este una dintre puţinele zona în care comerţul României este pe excedent – 931 de milioane de 

euro  în primul semestru din an. 

 Potrivit datelor INS, în primele şase luni ale anului exporturile au însumat 34,9 miliarde de euro, 

iar importurile 42,5 miliarde de euro, exporturile crescând cu 2,7%, iar importurile cu 5,7%, 

comparativ cu perioada similară din 2018. 

Deficitul balanţei comerciale a fost de 7,7 miliarde de euro, mai mare cu 1,37 miliarde de euro 

decât cel înregistrat în primele şase luni din 2018. 

În iunie 2019, exporturile au însumat 5,5 miliarde euro, iar importurile 6,7 miliarde euro, 

rezultând un deficit de 1,1 miliarde euro. 

Faţă de luna iunie 2018, exporturile din luna iunie 2019 au scăzut cu 5,5%, iar importurile au 

scăzut şi ele cu 6,9%. 

Ponderi importante în structura exporturilor şi importurilor au fost deţinute de grupele de 

produse: maşini şi echipamente de transport (48,2% la export şi 37,3% la import) şi alte produse 

manufacturate (32,2% la export şi 30,2% la import). 

Valoarea schimburilor intra-UE28 de bunuri în primele şase luni a fost de 26,9 miliarde de euro 

la expedieri şi de 31,9 miliarde de euro la introduceri, reprezentând 77,1% din total exporturi şi 

75% din total importuri. 
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Valoarea schimburilor extra-UE28 de bunuri în aceeaşi perioadă a fost de 7,9 miliarde euro la 

exporturi şi de 10,6 miliarde de euro la importuri, reprezentând 22,9% din total exporturi şi 

25,0% din total importuri. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Deşi are o economie de import şi ruptă în două, România este un rai pentru investitorii 

financiari: În timp ce băncile externe oferă dobânzi negative la depozite (o bancă din 

Danemarca dă credite ipotecare pe 20 de ani cu 0% dobândă), piaţa românească, cu un 

curs leu/euro în apreciere, majorează dobânzile şi oferă câştiguri de 35-50% pe bursă 

Ca să susţină propriile economii să nu reintre în recesiune şi chiar într-o nouă criză, marile bănci 

centrale occidentale scad dobânzile in corpore şi inundă pieţele cu bani ieftini, în speranţa că 

miile de miliarde de dolari, de euro, de yeni vor fi absorbite prin credite, prin noi investiţii 

private, dar mai ales prin investiţii ale statului în infrastructură (vezi presiunile asupra 

Germaniei). 

Până se se întâmple acest lucru, banii ieftini şi dobânzile negative au crescut preţul activelor 

imobiliare, preţul acţiunilor şi obligaţiunilor şi preţul instrumentelor financiare junk, care au în 

spate dobânzi mai mari şi riscuri mai mari. 

Banca Centrală Europeană – BCE – se pregăteşte să reducă în toamnă din nou dobânzile, 

analiştii aşteptându-se să coboare dobânda la depozit - cea plătită pentru băncile care-şi ţin banii 

acolo - de la deja -0,4% la -0,5% şi chiar mai jos, pentru a-i obliga pe bancheri să nu mai ţină 

banii în siguranţă la Frankfurt. 

Fed – Banca Centrală a SUA – a redus dobânda cu 0,25% până la 2,25%, dar pieţele spun că este 

prea puţin şi presiunile sunt pentru o nouă scădere. 

Banca Naţională a Elveţiei se pregăteşte să reducă dobânda la depozite de la -0,75% acum până 

la -1,25%, dacă nu chiar -1,5%, în încercarea de a opri intrările de bani şi a evita şi mai mult 

aprecierea francului elveţian. 

UBS, cea mai mare bancă privată din Elveţia, se pregăteşte să-şi taxeze clienţii dacă-şi ţin banii 

în depozit pe lângă faptul că deja oferă dobânzi negative, în încercarea de a-i determina pe 

investitori să nu-şi mai ţină banii în siguranţă şi să cumpere instrumente financiare cu 

randamente mai ridicate, dar şi cu riscuri mai mari. 
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Obligaţiunile germane pe 10 ani, un reper în piaţa mondială, au acum un randament de  -0,58%, 

adică un investitor va lua la scadenţă mai puţini bani decât a investit. 

Austria a vândut obligaţiuni pe 100 de ani la o dobândă de 1% pe an, după ce anul trecut a oferit 

o dobândă de 2% pe an. Repet, este o dobândă de 1% pe an pe 100 de ani, iar investitorii au 

băgat câteva miliarde de euro! 

În Danemarca, cea mai mare bancă, Nordeea, oferă clienţilor credite ipotecare pe 20 de ani cu o 

dobândă de “0%”, iar pentru un împrumut curent pe 10 ani dobânda este de -0,5% pe an, 

conform unui articol din Financial Times. 

Datorită globalizării, creşterii exporturilor, a politicilor de economisire, în special din ţările 

europene, ţările occidentale au ajuns să aibă prea mulţi bani în bănci, economiile lor se confruntă 

cu o supracapacitate, şi din cauza datoriilor publice mari, creşterii productivităţii muncii şi 

imigraţiei, nu pot să majoreze salariile, să facă inflaţie şi să forţeze creşterea economică. 

Datorită exporturilor şi a economisirii interne, Germania are un imens surplus de cont curent, 

care acum a ajuns să fie o povară economică. 

În România peisajul financiar este total opus: băncile majorează dobânzile la depozite spre 3-4%, 

deşi raportul dintre depozite şi credite este subunitar. 

CEC Bank, care este în top 3 la atragere de depozite, a majorat dobânda pe un an la 3,5%, exact 

cât oferă şi Banca Transilvania, prima bancă de pe piaţă. La un depozit pe 2 ani, CEC oferă o 

dobândă de 4%, iar la un depozit pe 3 ani o dobândă de 4,5%. 

Pentru companii, pentru un depozit de 1 an CEC Bank oferă o dobândă de 2%. 

First Bank (fostă Piraeus Bank), la care se adaugă acum şi Leumi Bank, a împânzit internetul cu 

reclama pentru depozitul Washington, în care oferă o dobândă anuală de 3% pentru un depozit la 

5 luni, la care se adaugă 0,2% dacă depozitul se prelungeşte automat. 

BNR, care ţine dobânda de referinţă la 2,5% - acelaşi nivel de un an şi jumătate, atrage depozite 

din piaţa interbancară plătind o dobânda de 2,5% pe an, iar dacă băncile ţin banii la BNR plăteşte 

o dobândă de 1,25% pe an. 

Ministerul Finanţelor vinde populaţiei titluri de stat cu o dobândă de 3,5% pe 1 an, 4% pe 2 ani, 

4,5% pe 3 ani şi 5% pe 5 ani. 

Toată lumea invocă creşterea inflaţiei la 4% pe an pentru aceste majorări de dobândă.  

În Europa, inflaţia este între 1,4% - 1,7%, dar dobânzile sunt în scădere.  
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Dacă însă se pune la socoteală creşterea euro cu numai 1,25% de la începutul anului, 

randamentele în euro la depozitele bancare pot ajunge să depăşească 2% şi chiar să ajungă la 4%, 

ceea ce reprezinză ceva de vis în condiţiile în care un depozit constituit în euro în băncile 

occidentale nu oferă nicio dobândă, iar în România oferă o dobândă de 1%, câştig care este 

anulat însă atunci când se retrag banii cash. 

Pe piaţa bursieră de la Bucureşti indicele BET a adus un câştig de 25% în primele 7 luni din 

acest an, iar cu tot cu dividende câştigul este de 35%. 

Nuclearelectrica, o companie a statului care operează centrala nucleară de la Cernavodă, a adus 

investitorilor un randament de 53% la 7 luni. Petrom, cea mai mare companie românească de la 

bursă, a adus un câştig de 48%, producătorul de vin Purcari un câştig de 46%, Banca 

Transilvania un câştig de 37% şi Romgaz un câştig de 35%. 

Bineînţeles, aceste creşteri nu pot fi ţinute la acelaşi nivel tot timpul. 

În timp ce România este un rai pentru investitorii financiari care investesc în titluri de stat, 

depozite bancare sau acţiuni la bursă, economia este ruptă în două, iar importurile îşi continuă 

marşul triumfător. 

De la jumătatea anului, deficitul comercial a ajuns la 7,8 miliarde de euro, cel mai mare din 

ultimii 10 ani pentru primul semestru: exporturile au fost de 34,9 miliarde de euro, o creştere de 

doar 2,7%, în timp ce importurile au crescut cu 5,7%, ajungând la 42,6 miliarde de euro. 

Aprecierea leului, adică scăderea cursului leu/euro, ajută din plin importurile, iar comercianţii îşi 

freacă mâinile de bucurie pentru că vor obţine aceeaşi sumă de euro atunci când îşi repatriază 

banii. 

Din cauza încetinirii activităţii economice din Europa şi mai ales din Germania, industria nu mai 

are ritmurile de creştere din anii anteriori, ceea ce face ca economia românească să se bazeze 

doar pe consum - susţinut de majorări salariale - şi creşterea datoriilor. 

Ca să mai reducă din creşterea importurilor, în lipsa deprecierii leului, BNR a mai domolit 

creditarea, iar acest lucru se vede în piaţă: spre exemplu, din cauza înăspririi condiţiilor de 

creditare pentru acordarea de credite ipotecare,vânzările imobiliare rezidenţiale au scăzut cu 10% 

la 6 luni. 

Deşi România are o economie cu o rată de creştere de aproape 5% pe an faţă de 1% în Europa, 

investiţiile străine nu mai vin, ceea ce afectează contul curent şi capacitatea economiei şi a 

businessului de a-şi menţine creşterea la acelaşi nivel în viitor. Plus că 80% din angajări şi 75% 

din business vine din 10 judeţe, restul de 32 fiind pe linia de plutire sau chiar reducându-şi 

activitatea economică.  

https://www.zf.ro/burse-fonduri-mutuale/cocktailul-castigator-la-bursa-in-2019-nuclearelectrica-petrom-si-purcari-18268555
https://www.zf.ro/banci-si-asigurari/scad-vanzarile-piata-rezidentiala-bancile-au-aprobat-putine-credite-ipotecare-cauza-limitarii-gradului-indatorare-primele-sapte-luni-volumul-creditelor-ipotecare-scazut-peste-10-18262740
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România este un rai pentru investitorii financiari având în vedere randamentele oferite, dar din 

păcate nu mai este un rai şi pentru investitorii fie români, fie străini care îşi desfăşoară activitatea 

în businessul şi economia reală. 

Iar acest lucru te face să te întrebi când se va rupe această funie pe care se susţine economia 

României: de unde se plătesc aceste randamente financiare, având în vedere că economia nu 

produce euro şi nu este atât de puternică încât să se susţină singură. 

Dacă Germania tuşeşte România face gripă, deci atenţie ce se întâmplă la nemţi! 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Sute de mii de persoane au participat sâmbătă la protestele de la Moscova 

Sute de mii de persoane au participat sâmbătă la manifestaţiile de la Moscova, pentru a protesta 

faţă de violenţa exercitată de poliţie asupra demonstratarilor şi pentru a cere alegeri libere şi 

corecte, relatează site-ul postului BBC. 

Până la 60.000 de persoane s-au adunat la Moscova pentru a protesta. 

Deşi manifestaţiile erau autorizate, zeci de persoane au fost arestate în timp ce încercau să ajungă 

în alte părţi ale oraşului. 

(Sursa: Mediafax) 

 


